

**Hon. Mr. Holton**—You mentioned them yourself. (Laughter.)

**Sir John A. Macdonald** said that it was merely mentioned.

**Mr. Mackenzie** said there was one other point. The House had just been informed that the filling up of certain offices had been a matter of experiment. It would be desirable that the House should be informed concerning the two offices of Secretaries of State. Of course, this House was aware that the duties of both offices had been discharged by one person, the member for Dorchester. The House was entitled to know if that honourable gentleman was hereafter to discharge the duties of both offices.

**Sir John A. Macdonald** was glad his attention had been called to that subject. The office of Secretary of State had been created because the necessity was felt for having a channel of communication between the Dominion and Provincial Governments. It was deemed desirable that the numerous questions which it was supposed would arise in this way should be disposed of by some one Minister. On the commencement of the new order of things, however, it was found that until the relative positions of the Provincial and Dominion Governments were ascertained, until they came to be clearly defined like those of old established Governments, a good portion of the subjects which would be ordinarily assigned to the charge of the Secretary of State, had to be disposed of by the Minister of Justice. So many questions arose in constitutional law and kindred topics, that he, as Minister of Justice, had been obliged to direct his attention to them. Therefore a great deal of the work which would eventually fall on some such officer as the Secretary of State, devolved at present on the Minister of Justice. All correspondence between the Provinces and the Dominion of course was conducted by the Secretary of State. For the present it was proposed that things should remain as they were, because it was clear that if there was any necessity for the offices, before the extension of the Dominion boundary, that necessity would be greatly increased the moment Newfoundland and the North West became part of the Dominion. As he had stated before, the distribution of offices and power was of necessity to a great extent experimental in the Dominion. From the mover of the Address they had heard what the Government would be expected to do if they assumed the control of the North-West. The subjects then alluded to as having to be dealt with were numerous

[Sir John A. Macdonald.]

**L'hon. M. Holton:** Vous les avez mentionnées vous-même. (Rires.)

**Sir John A. Macdonald** dit qu'on les a tout simplement mentionnées.

**M. Mackenzie** dit qu'il a un autre point à soulever. On vient tout juste d'informer la Chambre que la nomination à certains postes a été menée à titre d'expérience. Il serait souhaitable que la Chambre soit informée au sujet des deux postes de Secrétaires d'État. Bien sûr la Chambre sait que les fonctions de ces postes ont été associées par une seule personne, le député de Dorchester. La Chambre a le droit de savoir si cette personne occupera dorénavant les deux postes.

**Sir John A. Macdonald** se dit heureux qu'on ait porté ce sujet à son attention. Le poste de Secrétaire d'État a été créé car on a jugé nécessaire d'avoir un intermédiaire entre le Dominion et les Gouvernements provinciaux. On a jugé souhaitable que les nombreuses questions qui devaient survenir de cette façon soient résolues par un ministre en particulier. Toutefois, dans le nouvel état de chose, on a trouvé que jusqu'à ce qu'une nette distinction ait été faite entre les Gouvernements provinciaux et celui du Dominion, et jusqu'à ce qu'on les ait clairement définis comme ceux des gouvernements antérieurs bien établis, on confiera au ministre de la Justice une bonne partie des sujets qui ordinairement relèveraient du Secrétaire d'État. Tant de questions se sont posées au point de vue du droit constitutionnel et autres sujets connexes que celui-ci, en tant que ministre de la Justice, a été obligé d'en prendre connaissance. Par conséquent une bonne part du travail, qui finalement reposera sur les épaules du Secrétaire d'État, est à l'heure actuelle entre les mains du ministre de la Justice. Toute la correspondance entre les provinces et le Dominion est naturellement menée par le Secrétaire d'État. Pour le moment, on a proposé que les choses en restent là, car il est clair que, si ces deux postes sont vraiment nécessaires actuellement, ils le seront encore plus au moment où Terre-Neuve et les Territoires du Nord-Ouest se joindront au Dominion. Comme on l'a déclaré plus tôt, la répartition des postes et du pouvoir en est en grande partie au stade expérimental. Selon les propos de la personne qui a présenté l'Adresse, on comprend les mesures que devra prendre le Gouvernement, s'il doit assumer le contrôle des Territoires du Nord-Ouest. Les sujets dont on devra traiter à ce moment-là sont nombreux